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В последние годы наблюдается сильный и устойчивый призыв к большей прозрачности правительства; междуна-
родные организации и НПО выступают за транспарентность как необходимое условие повышения качества государ-
ственного управления, большей подотчетности, тем самым ограничивая масштабы безнаказанной коррупции. Техноло-
гии становятся ключевым союзником в борьбе с коррупцией. Новые технологии и открытые данные теперь позволяют 
специалистам по борьбе с коррупцией выявлять, предотвращать и даже прогнозировать коррупционные действия, 
которые в прошлом могли быть скрыты за завесой непрозрачности бумажных документов. На международном уровне 
процесс внедрения открытых данных правительствами регулируется Международной хартией открытых данных.
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In the recent years, a strong and stable call for greater transparency of the government has been observed; international and non-profi t
organizations advocate for transparency as a necessary condition of raising the public administration quality, greater accountability resulting 
in restriction of the scope of unpunished corruption. Technologies are becoming the key ally in corruption combating. New technologies and 
open data now give corruption combating specialists an opportunity to identify, prevent and even forecast corrupt activities that in the past 
could have been hidden behind the veil of non-transparent paper documents. The process of the introduction of open data by governments 
is regulated on the international level by the International Open Data Charter.
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